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Alweer 25 jaar……

Wat gaat de tijd toch snel. Op 17 februari 
1997 werd de stichting Laarbeeks Landschap 
opgericht met als belangrijkste doel:
Het verbeteren van het Laarbeeks Landschap in 
zijn algemeenheid door het leveren van menskracht 
voor opzet en coördinatie van vrijwilligersprojecten 
ten behoeve van fauna, flora en andere landschaps-
elementen; een en ander in samenwerking met 
grondeigenaars en instanties. 

En dat is precies wat we naar 25 jaar nog 
steeds doen. Samen werken door samenwer-
king!

Ondertussen zijn we uitgegroeid tot een club 
van ca. 100 vrijwilligers en vrienden/dona-
teurs. Veelal (jong) gepensioneerde mensen 
die het fijn vinden om samen de handen uit 
de mouwen te steken, zinvol bezig te zijn in 
ons mooie Laarbeekse landschap en op z’n 
tijd al dan niet onder het genot van een kopje 
koffie of thee even wat te buurten.  

Juist door deze vrijwilligers lukt het jaarlijks 
om weer een grote bijdrage te leveren als het 
gaat om de monitoring van de weidevogels, 
het  onderhoud en knotten van knotwilgen, 
het snoeien van fruitbomen, het onderhoud 
van diverse wandelpaden en de organisatie 
van bloemrijke akkerranden. En dat al 25 jaar 
lang….hoe mooi is dat!

Maar natuurlijk dit alles zou niet mogelijk 
zijn zonder een goede samenwerking met de 
Gemeente Laarbeek, de ZLTO en het IVN.  
Juist door het samen te doen kom je verder. 
En dat is dan ook precies waar we voor staan. 
Samen een klus klaren. 

Ons jubileumjaar laten we uiteraard niet 
zomaar voorbij gaan. Daarvoor is ons werk te 
mooi en belangrijk. Hoe en wat weten we nog 
niet. In de loop van het jaar zullen we daar-
over nader berichten. 
Tot ziens!

!
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Hallo Allemaal

Sinds kort ben ik lid van het bestuur van het 
Laarbeeks Landschap. Goed om me dan even 
aan je voor te stellen, dan weet je een beetje 
wie ik ben. Ik ben Wout van der Heijden, 
68 jaar en woon in Beek en Donk. Nu 2 jaar 
met pensioen. Ik ben getrouwd met Brigitte. 
Ik heb 4 kinderen, 3 zonen en 1 dochter, en 
3 kleinkinderen. 

In mijn ‘werkzame’ leven ben ik 43 jaar 
gemeente-ambtenaar geweest. Vele jaren 
als manager bij de gemeenten Veghel, 
St. Anthonis en Laarbeek. Vooral op het 
terrein van de financiën, juridische zaken, 
facilitaire zaken en Informatievoorziening. 
De laatste jaren voor mijn pensionering heb 
ik als HRM-er gewerkt voor de gemeenten 
Laarbeek en Gemert-Bakel. 

Zoals je leest heb ik eigenlijk geen verstand 
van groen (kan er wel erg van genieten), 
daarom was ik wel een beetje verbaasd toen 
ik gevraagd werd als bestuurslid voor het 
Laarbeeks Landschap. De bedoeling is echter 
dat ik in het bestuur inbreng ga leveren op 
de mij wel bekendere terreinen. Dat lijkt mij 
leuk en ga ik graag doen. Mijn hobby’s zijn 
saxofoon spelen bij de BiksBent, tennissen en 

golfen. Hopelijk weet je nu een beetje wie ik 
ben. We zullen elkaar in de toekomst zeker 
gaan ontmoeten, dat mag gelukkig weer….



In Laarbeek wordt al langer tijd gesproken en 
nagedacht over het opwekken van duurzame 
energie, bijvoorbeeld door windmolens en 
zonneweiden. In dit kader hebben we in de 
periode september 2021 tot en met februari 
2022 op verzoek van de gemeente deelgeno-
men aan een 4-tal discussieavonden met de 
bewoners en omwonenden van het gebied 
Lieshoutse Heide over de toekomst van dit 
gebied en in het bijzonder over de vraag: 
Kunnen de bewoners een gezamenlijk toekomstbeeld 
schetsen van dit gebied, en maakt het grootschalig 
opwekken van duurzame energie daar wel/geen, of 
onder voorwaarden deel van uit?

Een interessante maar ook belangrijke vraag 
en dat bleek ook wel uit de grote opkomst. 
Het is mooi en goed om te zien dat ondanks 
verschillende inzichten en visies een gemeen-
schap toch tot gezamenlijk conclusies en 
uitkomsten komt. 

De conclusies in een notendop zijn:
• Het belang van de energietransitie wordt
  ingezien en men is voorstander van maat- 
 regelen met een beperkte landschappelijke
  impact, zoals woning-oplossingen en zon  
 op dak.
• Er wordt ‘nee’ gezegd tegen windenergie,  
 vanwege een aantal tegenargumenten, 
 zorgenen onzekerheden, zoals over de  
 impact op gezondheid. 
• Áls windenergie toch verder wordt 
 onderzocht door de gemeente, provincie
  of het Rijk, wil men zoveel mogelijk 
 regie en zeggenschap in het vervolg en 
 wil men zo vroeg mogelijk weer betrokken  
 worden. Dit geldt ook voor eventuele 
 toekomstige zonneparken of andere 
 technologieën.
• De bewoners/gemeenschap zijn meer  
 verdeeld over zonneparken. Het is in het

Landschapswerk in Coronatijd

Het is maandagmiddag 9 maart 2020 als 
onze landschapsgroep, vrijwilligers van het 
Laarbeeks Landschap, aan het wilgen knotten 
is aan het Laar.  We hebben al wel geruchten 
gehoord via de media dat er een bedreigende 
pandemie, genaamd corona op komst is. De 
overheid moest maatregelen nemen om ons 
allen gezond te houden. Maar daarna was het 
motto: niet meer de straat op als het niet strikt 
noodzakelijk was en nog wat andere regels, die 
ik hier maar niet zal opnoemen. Onder aan-
gepaste omstandigheden konden we de week 
daarop in maart 2020 ons werk in het Laar 
nog net afmaken. Gelukkige bijkomstigheid 
was dat het winter-snoeiseizoen rond 1 april 
afgelopen was en dat we toen nog dachten dat 
het met de komst van de zomer – of uiterlijk 
net daarna - wel over zou zijn, net als bij een 
andere griep. De rest is geschiedenis en het 
virus waart nu nog wereldwijd rond. Dankzij 
een goed werkend vaccin en  het muteren naar 
een milde vorm van het virus is de samenleving 
wat genormaliseerd. 

Wij hebben in die tijd binnen de coronaregels 
met onze vrijwilligers toch nog wel het een en 
ander kunnen doen. Maar gelukkig kunnen we, 
na deze periode van bijna twee jaren, weer als 
vanouds aan de slag. Dan zijn we op een door-
deweekse middag weer actief op de mooiste 
plekjes van Laarbeek. De ene vrijwilliger houdt 
van het werken in het buitengebied, de ander 
van de gezonde beweging en weer een ander 
doet het voor de ontwikkeling van de diversiteit 

Duurzame energie

  landschap wellicht in te passen, maar een  
 veel genoemd tegenargument is dat het
  zonde is om hiervoor goede landbouw 
 grond te gebruiken. Bij een zonnepark  
 moet in ieder geval de omgeving goed 
 worden meegenomen bij het maken van 
 de plannen.
• Over andere technologieën voor groot-
 schalige energieopwekkingis onvoldoende  
 gesproken om nu tot een conclusie te 
 kunnen komen.
• De bewoners zien voor hun gebied een  
 groene en agrarische ontwikkelrichting. 
 Het landschap wordt gekenmerkt door  
 een combinatie van de functies kleinschalig  
 wonen in agrarische buurtschappen,   
 moderne agrarische bedrijven en natuur- 
 ontwikkeling in combinatie met extensieve
  recreatie. Het groene imago dat Laarbeek  
 nastreeft is juist in dit gebied te herkennen  
 en zou nog verder versterkt kunnen 
 worden.

Ongetwijfeld is hierover het laatste woord 
nog niet gezegd. We blijven het volgen en 
daar waar mogelijk en gewenst zijn we graag 
bereid om mee te denken.

in de natuur. Zonder uitzondering houden alle 
vrijwilligers van de “derde helft”, bekend bij de 
meeste teamsporten. Want na gedane arbeid 
is het goed rusten bij koffie of thee en wat 
lekkers er bij. Er wordt dan menig boompje 
opgezet, om maar eens in de sfeer te blijven. 
En wat hebben we dat gemist ! 

We hebben nu al  zin in het volgende seizoen. 
Dan gaan we weer aan de slag in het mooie 
Laarbeekse Landschap: kikkerpoelen afzetten, 
wilgen knotten, singels dunnen en wat dies 
meer zij. Alles met het doel ons Brabantse 
landschap nog diverser en mooier te maken als 
het al is. We beginnen elk jaar eind september, 
één middag in de week, tot ongeveer 1 april. 

Denk je “dat is wel iets voor mij”, schroom 
dan niet en neem contact met ons op. Voor 
dit, maar ook ander vrijwilligerswerk bij het 
Laarbeeks Landschap, zoals bij de weidevogel-
groep of fruitbomengroep. Extra handjes zijn 
altijd welkom!

Frits Vorstenbosch
Coordinator  Landschapsgroep 

Afgelopen winterperiode was de gemiddelde 
temperatuur 5,8o C en hadden we 13 dagen 
dat het kwik onder de nul kwam, maar echt 
gevroren heeft het nauwelijks. In een normale 
winter hebben we in de maanden decem-
ber, januari en februari een gemiddelde van 
3,9o C en 16 vorstdagen. Dat lijkt een klein 
verschil, maar weerkundigen denken daar 
anders over. De gemiddelde jaartemperatuur 
is deze eeuw van 9,3 naar 10,6 gegaan en we 
weten allemaal wat dat voor ons klimaat heeft 

betekend. Geregend heeft het genoeg deze 
winter, het grondwaterpeil was bijna overal 
in Nederland weer zowat normaal. In maart 
hadden we al echt lenteweer met nauwelijks 
regen, wat ervoor gezorgd heeft dat op de 
hoge zandgronden zoals hier in Brabant het 
grondwater weer behoorlijk laag is.

Wat doet dit allemaal met de 
natuur?
Hazelaar en els bloeiden al in januari en 
februari en zorgden ervoor dat het hooi-
koortsseizoen al vroeg startte. Madeliefjes 
bloeien ondertussen het jaar rond, krokussen 
waren er al ver voor dat het volgens de kalen-
der lente is en ook veel andere planten laten 
in de winter al hun bloemen zien.
Ook insecten komen aan hun normale win-
terrust niet toe. Gestoken worden door een 
mug in december kan heel gewoon, vlinders 
fladderen in februari en maart vrolijk rond en 
ook hommels en wespen zijn al vroeg in het 
jaar in de weer. Allemaal op zoek naar voed-
sel, want wakker zijn kost energie. Maar dat 
eten is er niet, dus veel insecten leggen het 
loodje, voordat ze eitjes hebben gelegd. En 
hebben ze zich dus niet kunnen voortplanten.

Ook in de vogelwereld is het een rommel-
tje. Trekvogels blijven hier rondhangen. 
Kieviten en ooievaars, maar ook sommige 
kleine zangers trekken niet meer richting 
Afrika. Koolmezen en pimpelmezen broeden 
al vroeg en hebben hongerige jongen, als er 
nog te weinig rupsen en andere insecten zijn. 
Daar komt weinig van terecht.
En ja, dat geldt ook voor de egel, die in de 
winter al uit zijn winterslaap komt en de 
vleermuizen, die al te vroeg dit jaar rondvlie-
gen op zoek naar vliegen, muggen en nacht-
vlinders, die er amper nog zijn.

Alweer een zachte winter

In de natuur, waar alles zo nauwkeurig op 
elkaar is afgestemd, moet dat alles weer 
opnieuw in evenwicht komen.
Een kievit gaat broeden op een moment dat 
het nog koud is en nog nauwelijks bloeiende 
planten en insecten te bekennen zijn. Maar 
als vier weken later, de jongen uitkomen en 
de lente is losgebroken, is er normaal gespro-
ken voldoende voedsel. Nu is dat maar de 
vraag. Een kievit of een andere weidevogel, 
die gefopt door het mooie weer in maart 
eieren legt, daarvan zullen de jongen in april 
te weinig insecten vinden en dood gaan van 
de honger. Gelukkig is de natuur flexibel en 
passen planten- en dierenwereld zich aan bij 
veranderende klimaatomstandigheden. Maar 
dat kost even tijd.

En het voorjaar, wat we inmiddels ook achter 
de rug hebben, was ook weer bijzonder. 
Acht weken lang veel er geen druppel regen. 
Het waterschap heeft meteen verboden om 
water uit beken en rivieren te gebruiken voor 
beregening. En ja, er wordt zelfs gesproken 
om grondwater op te pompen om kleine 
beken, die nu al droog komen te staan, van 
water te voorzien. Weg het effect van de 
natte winter, we zijn weer terug bij af! 
De regenbuien van de afgelopen weken 
helpen wel een handje, maar toch is het 
grondwaterpeil nog steeds bijna net zo laag, 
als in de afgelopen zomers.


